
BLUF 
 
Wanneer ben ik iets? Ben ik pas iets als ik iets gedaan heb? Is een autoverkoper pas een 

autoverkoper als hij er één verkocht heeft? En hoe moet hij zich dan noemen in de periode tot hij z’n 
eerste auto heeft verkocht? En is een docent pas een docent als hij leerlingen heeft? Volgens mij kun 
je gewoon onderdeel van een beroepsgroep zijn, zonder er actief in te zijn. Een werkloze metselaar is 
immers nog steeds een metselaar. Echter, deze metselaar heeft al wel bewezen een metselaar te 
zijn. 

Bij beginnende beroepsuitoefenaars is er meer nuance. Of misschien schroom. Graag wil ik 
me beroepen op eerder behaalde resultaten. ‘Kijk maar, daar deed ik dat ook heel goed.’ Maar 
ergens moet een opdrachtgever me dan wel de kans geven een eerste resultaat te behalen. Anders 
kan ik dat nooit zeggen. Gebeurt dat niet, of te traag? Dan slaat schroom toe. De bescheidenheid. 
Wie ben ik om te denken dat ik dat ene vraagstuk zomaar op zou lossen? Drempelvrees. En wat nu 
als ik wél die opdracht krijg? Zo kom ik nooit van m’n plek. Dat schiet niet op. 

Als ik vind dat ik ergens goed in ben, dan moet ik eigenlijk de hele wereld vertellen dat dit zo 
is. Ik ben goed in zuurdesembrood bakken of ik ben goed in dakgoten vervangen. Zonder dat de 
wereld dit weet, gaat geen enkele inwoner van de wereld me vragen of ik mijn expertise wellicht zou 
willen tonen. Allemaal ongebakken brood en lekke dakgoten! En dat allemaal door mij! Ik had ook 
gewoon kunnen vertellen hoe goed ik in die materie was. Dan hadden mensen nu lekker brood 
gegeten en geen wateroverlast meer gehad. Jemig wat zullen mensen blij zijn als ik eindelijk vertel 
waar ik goed in ben. 
 Die eerste auto verkoop je wel. En je klas komt ook heus. Iedereen moet ervaring opbouwen. 
Natuurlijk. En mensen mét ervaring winnen het vaak van mensen zonder ervaring. Dat is waar. Maar 
ik ben meer dan mijn ervaring. En eigenlijk is ervaring zelf gewoon een vervelend iets. Ervaring is 
altijd te laat. Ervaring komt vlak nadat je het nodig hebt. Ik kom gewoon op tijd. Een beetje bluf kan 
dan misschien geen kwaad. Ik heb alleen geen ervaring met bluf. 


